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Klima Østfolds Arbeidsutvalgsmøte 

Protokoll fra møte 30.05.23 (Digitalt) 

Møte innkalt av: Frida Elstad 

Deltakere:  

Navn 

René Rafshol 

Atle Ottesen 

Cecilie Agnalt 

Gunhild Tuseth 

Guri Bugge 

Erik Gathen  

 

Agenda:  

1. Godkjenning og evt. justering av agenda 

2. Klima Østfold fremover og inn i ny fylkeskommune  

3. Neste AU-møte 

4. Diskusjon: samarbeid med Østfold Energi 

5. Forespørsel fra Hvaler kommune  

6. Eventuelt  

1. GODKJENNING OG EVT. JUSTERING AV AGENDA  

Agendaen ble godkjent som følgende:  

1. Godkjenning og evt. justering av agenda 

2. Klima Østfold fremover og inn i ny fylkeskommune  

3. Neste AU-møte 

4. Diskusjon: samarbeid med Østfold Energi 

5. Forespørsel fra Hvaler kommune  

6. Eventuelt  

 

2. KLIMA ØSTFOLD FREMOVER OG INN I NY FYLKESKOMMUNE 

• Nåværende koordinator for Klima Østfold, skal begynne å jobbe i Akershus fylkeskommune fra 

1. januar.  

• I tiden fremover kommer det til å være en del endringer internt i klimaavdelingen i Viken 

fylkeskommune som gjør at flere fra avdelingen får ansvar for ulike Klima Østfold oppgaver.  

• Hva som skjer med koordinator-stillingen fra 1. januar er usikkert, det blir enten ansatt en ny 

person eller så faller ansvaret over på en som er innplassert i nye Østfold fylkeskommune sin 

klimaavdeling.  

• Kommentar fra AU: bekymret for arbeidet videre – viktig at Klima Østfold har en koordinator 

slik at vi ikke sitter om et år uten noe fremgang. Det er behov for en plan for en ny 

koordinator – ta dette opp på neste AU-møte.  
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3. NESTE AU MØTE  

• Neste AU-møte er planlagt 13. september, og til dette møte har vi invitert Solveig Helene 

Olsen (fylkesdirektør for fremtidige Østfold fylkeskommune).  

• Siden møte er to dager etter valgdagen har det blitt bestemt at møte skal skje over Teams. 

Uavhengig av valget så sitter de som er i dagens AU der fram til Klimarådsmøte 2024.  

• Tirsdag den 29. august kjører vi et digitalt forberedelse møte hvor vi går gjennom agendaen 

for møtet i september.  

 

4. DISKUSJON: SAMARBEID MED ØSTFOLD ENERGI 

• Guri Bugge og Erik Gathen ble invitert inn til møte for å fortelle om et mulig samarbeid med 

Østfold Energi.  

• Den nasjonale energisituasjonen er kritisk, og det er mange barrierer når det kommer til 

utviklingen av energi, blant annet: 

o Arealkonflikter og interessekonflikter 

o Utfordrende å skifte energibærer – manglende kunnskap og kapasitet 

o Manglende infrastruktur for vannbåren varme 

o Treghet i systemene for planlegging og utbygging av infrastruktur 

o Forretningsmodeller er gammeldagse 

o Fragmentert og segmentert – hvem har det overordnede blikket og samordningen i 

energisystemet? 

o Overgangen til sirkulærøkonomien krever radikal samfunnsendring 

• Østfold Energi ønsker å samarbeide med Klima Østfold for å finne løsninger på disse 

utfordringene. 

• Forslaget til Guri og Erik:  

o Opprette «Green Team Østfold» hvor arbeidsutvalget til Klima Østfold er 

prosjekteiere. Dette kjerneteamet vil bestå av Klima Østfold, Østfold fylkeskommune, 

klimakontakter fra Østfold og energiselskaper.  

o Det skal bli opprettet flere arbeidsgrupper med ulike temaer hvor man kan invitere inn 

relevante aktorer, som f.eks innen følgende temaer:  

▪ Elektrisitet infrastruktur  

▪ Biogass  

▪ Solenergi  

▪ Fjernvarme  

o Finansiering av dette:  

▪ Bruker eksisterende ressurser  

▪ PentaHelix-midler 

▪ Midler ble satt av fra gamle ØFK til Klim Østfold for arbeid med fjernvarme 

▪ Søke prosjektmidler fra 2024 

▪ Prosjekter det er synergier med og kan evt. samarbeides med:Klimasmart 

Landbruk, Biogass Oslofjord, PowerPoor (Forskningsrådet), Enchant 

(HorisontEuropa) og Helhetlige energisystemer (ZERO/Statnett).  

• Kommentar fra AU:  

o AU støtter at det jobbes med en prosjektplan og ønsker å være prosjekteier.  

o Spesifikk kommentar fra representant fra Statsforvalteren i Oslo og Viken: Er et veldig 

faglig relevant tema. Viktig å også se på regelverket og hva mulighetsrommet er.  

• Planen videre: 

o Erik og Guri jobber fram en prosjektplan sammen med kjernegruppa.  

o Viktig å komme raskt i gang med konkrete problemstillinger og aktiviteter.  
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5. FORESPØRSEL FRA HVALER KOMMUNE  

• Har fått en forespørsel fra Hvaler kommune angående elektrifisering av maskiner og om AU 

kan løfte dette opp politisk: 

På Hvaler har de en stor entreprenør som er spesialisert på sprenging og boring. 

Denne bedriften jobber med å bli miljøfyrtårnsertifisert og vil bygge om maskiner til 

elektrisk drift. Det er dessverre ikke tilskudd for dette hos ENOVA, ei andre 

tilskuddsordning som dekker denne problemstillingen.  

• Dessverre er det slik at mye av ENOVA støtten kuttes. 

• AU skal forsøke å løfte opp dette politisk. Gjerne legge det frem som at det er en ny 

støtteordning, med fokus på sirkulær økonomi, som må opprettes. I fremtiden vil det bli stilt 

flere krav mot anleggsmaskiner og det er viktig at dette følges opp politisk slik at 

entreprenører har mulighet til å bygge om maskinparken sin.  

 

6. EVENTUELT 

• Kommunalministeren var på besøk i Råde kommune for en liten stund siden, og René benyttet 

da muligheten til å snakke om viktigheten av tilskudd på rehabiliteringen av bygg, og Aremark 

kommune ble dratt frem som eksempel (som vant KØ-prisen angående dette i år).  


